

Změny v AdmWin ve verzi 3.56 od 3.55

Neprovádí se žádný update. Zálohy jsou kompatibilní s verzí 3.55, 3.54, 3.53, 3.52, 3.51, 3.50, 3.47, 3.46, 3.45, 3.44.

Pokud se přechází z verze nižší 3.44, je nutné před instalací nové verze provést zálohování - provede se update do verze 3.44 !!!

1. Obecné - nastavení "Při startu, volby"

Doplněna volba:

"Desetinný oddělovač v čísle" – volba znaku, který zobrazovat jako oddělovač mezi celou částí čísla a jeho desetinnými místy. Vybírá se z rozbalovacího seznamu tečka nebo čárka. Změna se projeví až u nově otevíraných oken. Proto je vhodné před touto změnou všechna vnitřní okna v AdmWin uzavřít, po změně ukončit AdmWin a znovu jej spustit.

2. V použití ceníku prací

Doplněno zaškrťovací pole nastavení tisku ceníkových čísel na všech dokladech zaškrťovacím údajem:

"V tisku ceníkové č. zarovnat vpravo" – při tisku na všech dokladech bude ceníkové číslo práce zarovnáváno vpravo. Jinak jsou zarovnávána vlevo pod číslo položky - levý okraj je shodný s číslem skladových položek. Při zarovnání vpravo je zapotřebí si uvědomit, že délka ceníkového čísla je jen 5 znaků a na tuto velikost se vpravo zarovná. Výchozí stav po instalaci nových dat je nezaškrtnuto.

Jen PU

1. Nový výpis - do seznamu možných výpisů z účetnictví doplněn výpis:

"Výnosy/náklady s názvy firem" – výpis jednotlivých účetních záznamů výnosů a nákladů s názvy firem z dokladů, ze kterých pocházejí, v třídění dle účtů a v rámci účtu dle názvu firmy.

Zadávací parametry:

- Období
- Účet – lze volit jen účty třídy 5 nebo 6
- Středisko
- Činnost - živnost

Vedle standardního výstupu na tiskárnu nebo do náhledu na tisk je aktivní i tlačítko pro výstup do tabulky s možností exportu do MS Excel.

2. Tisk vyřazovacího protokolu dlouhodobého majetku (DM) rozšířen o zůstatkovou hodnotu daňovou i účetní, účet účetní osnovy, na kterém je majetek evidován a celkovou hodnotu účetních odpisů od počátku odepisování (aktivace).

- Zůstatková účetní hodnota = zůstatková hodnota po posledním zaúčtovaném účetním odpisu z plánu účetních odpisů. Pokud není odpisový plán účetních odpisů, předpokládá se u dlouhodobého majetku hmotného odepisovaného (nikoliv drobného), že v organizaci jsou vnitřním předpisem stanoveny účetní odpisy rovné daňovým a jako účetní se tedy také tiskne daňová zůstatková hodnota.
- Účetní odpisy celkem od počátku = součet všech účetních odpisů z odpisového plánu zaúčtovaných do účetnictví.

3. Doplnění předkontací o nastavení účtování přenesené daňové povinnosti k DPH na vstupu (při nákupu - pořízení) pro sazbu základní a sníženou. Přednaplněné jsou účty účetní osnovy použité pro přijatá zdanitelná plnění (nákup).

Jen DE

Výpočet sociálního a zdravotního pojištění OSVČ – doplněny hodnoty pro výpočet pojistného za rok 2025 a záloh na rok 2026.

Sociální:

Pro rok 2026 se zvyšuje minimální vyměřovací základ z 35 % na 40 % (kromě začínajících OSVČ) z průměrné mzdy, která je pro rok 2026 stanovena na 48 967 Kč. Je-li dílčí základ daně z příjmu dle § 7 ZDP vyšší, než pro minimální vyměřovací základ, je vyměřovacím základem 55 % z dílčího základu daně až do maximálního vyměřovacího základu.

Pro přehled za rok 2025 dále je:

- Minimální roční vyměřovací základ pro hlavní činnost: 195 540 Kč
- Minimální roční vyměřovací základ pro vedlejší činnost: 61 646 Kč
- Minimální roční vyměřovací základ pro začínající podnikatele: 139 680 Kč
- Maximální roční vyměřovací základ: 2 234 736 Kč
- Rozhodná částka pro povinnou účast na důchodovém pojištění u OSVČ vykonávající vedlejší činnost: 111 736 Kč

Pro výpočet záloh na rok 2026:

- Minimální měsíční vyměřovací základ pro hlavní činnost: 19 587 Kč - z toho je min.záloha 5 720 Kč
- Minimální měsíční vyměřovací základ pro vedlejší činnost: 5 387 Kč - z toho je min.záloha 1 574 Kč
- Minimální měsíční vyměřovací základ pro začínající podnikatele: 12 242 Kč - z toho je min.záloha 3 575 Kč
- Maximální vyměřovací základ měsíční: 195 868 (roční 2 350 416) Kč
- Rozhodná částka pro povinnou účast na důchodovém pojištění u OSVČ vykonávající vedlejší činnost: 117 521 Kč
- Sazba nemocenského pojištění OSVČ je 2,7 % z vyměřovacího základu. Minimální nemocenské pojištění je pak 243 Kč.

Slevu 6,5 % pro pracující starobní důchodce uplatníte snížením procenta sociálního pojištění v záhlaví tohoto okna na 22,7. Rozepsání na jednotlivé měsíce nároku na slevu proveďte až ve vlastním přehledu OSVČ za r. 2025 na ePortále ČSSZ (zatím ještě nebyl zveřejněn).

Zdravotní:

- Pro přehled za rok 2025 - minimální měsíční vyměřovací základ: 23 278,50 Kč.
- Minimální záloha na rok 2026: 3 306 Kč z minimálního vyměřovacího základu 24 483,50 Kč.